

## QATAR CHAMBER DISCUSSES COOPERATION WITH CISCO SYSTEMS IN THE FIELDS OF TECHNOLOGY AND ARTIFICIAL INTELLIGENCE

Qatar Chamber discussed areas of cooperation with Cisco Systems in the fields of technology, artificial intelligence, digital infrastructure, and building smart infrastructure platforms that are characterized by high security, automation, and software to enhance business value.

This came during a meeting between Qatar Chamber Chairman Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani and Cisco Vice President for the Middle East, Africa, Romania, and CIS David Meads, in the presence of Minister of Finance Ali bin Ahmed Al Kuwari and Chairman of Fusion Holding Group Sheikh Abdulrahman bin Hassan Al Thani. Doha is hosting the Qatar Transformation Summit in Trade and Treasury 2025, organized by Qatar Chamber and the International Chamber of Commerce – Qatar in cooperation with Merge, and held under the patronage of the Minister of Commerce and Industry Sheikh Faisal bin Thani bin Faisal Al Thani, and in the presence of the President of Qatar Chamber Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



## غرفة قطر تبحث التعاون مع سيسكو سيستيز في مجالات التكنولوجيا والذكاء الاصطناعي

بحثت غرفة قطر مجالات التعاون مع شركة سيسكو سيستيز الأمريكية في مجالات التكنولوجيا والذكاء الاصطناعي والبنية التحتية الرقمية، وبناء منصات البنية التحتية الذكية التي تتسم بالأمان المرتفع والأتمتة والبرمجيات بما يعزز قيمة الأعمال.

جاء ذلك خلال اجتماع رئيس غرفة قطر الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني مع نائب رئيس سيسكو لمنطقة الشرق الأوسط وإفريقيا ورومانيا ودول رابطة الدول المستقلة ديفيد ميدز، بحضور وزير المالية علي بن أحمد

الكواري ورئيس مجلس إدارة مجموعة فيوجن القابضة الشيخ عبدالرحمن بن حسن آل ثاني.

وتستضيف الدوحة فعاليات «قمة قطر للتحول في التجارة والخزانة 2025»، والتي تنظمها غرفة قطر وغرفة التجارة الدولية – قطر بالتعاون مع ميرج، وتقام تحت رعاية وزير التجارة والصناعة الشيخ فيصل بن ثاني بن فيصل آل ثاني، وبحضور رئيس غرفة قطر الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

## GOLD PRICES FALL MORE THAN 1% AFTER RISING TO THE HIGHEST LEVEL

Spot gold fell 2 percent to \$3,361.57 an ounce, a day after climbing to a two-week high, supported by purchases from China after a long holiday and concerns about possible U.S. tariffs on drug imports, while investors await the outcome of the U.S. Federal Reserve meeting.

U.S. gold futures rose 3 percent to \$3,422.8 at settlement. Safe-haven gold has hit several unprecedented highs this year amid market tension over tariffs. Attention is turning to the Fed's interest rate decision and Chairman Jerome Powell's comments seeking clues about the course of monetary policy.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



## أسعار الذهب تهبط بأكثر من 1% بعد ارتفاعها لنعلى مستوى

ترجع الذهب في المعاملات الفورية، بنحو 2 في المئة إلى 3361.57 دولار للأوقية، بعد يوم من صعوده إلى أعلى مستوى في أسبوعين بدعم عمليات شراء من الصين بعد عطلة طويلة ومخاوف بشأن رسوم جمركية أمريكية محتملة على واردات الأدوية، بينما يترقب المستثمرون نتائج اجتماع مجلس الاحتياطي الفيدرالي الأمريكي.

وزادت العقود الأمريكية الآجلة للذهب 3 في المئة، إلى 3422.8 دولار عند التسوية. وبلغت أسعار الذهب الذي يعد من أصول الملاذ الآمن عدة مستويات غير مسبوقة هذا العام وسط توتر السوق بسبب الرسوم الجمركية. وتتجه الأنظار إلى قرار مجلس الاحتياطي بشأن سعر الفائدة وتصريحات رئيسه جيروم بول سعياً إلى دلالات حول مسار السياسة النقدية.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## CANADA'S TRADE DEFICIT SHRINKS, BEATING EXPECTATIONS

Canada's trade deficit narrowed to C\$506 million (about \$366.34 million) in March, beating expectations as imports fell faster than exports.

Imports of goods fell 1.5 percent in March, as imports from the United States fell 2.9 percent after Canada imposed retaliatory tariffs in response to President Donald Trump's imposition of 25 percent tariffs on Canadian steel and aluminum. Exports to the United States fell 6.6 percent, but the decline was partially offset by an increase in exports to the rest of the world, according to Statistics Canada.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## العجز التجاري الكندي ينكسر ويتجاوز التوقعات

ترجع العجز التجاري الكندي إلى 506 ملايين دولار كندي (نحو 366.34 مليون دولار أميركي) في مارس (آذار)، متجاوزاً التوقعات، حيث انخفضت الواردات بوتيرة أسرع من انخفاض الصادرات.

وانخفضت واردات السلع بنسبة 1.5 في المئة في مارس، نتيجة لتراجع الواردات من الولايات المتحدة بنسبة 2.9 في المئة بعد أن فرضت كندا رسوماً جمركية انتقامية؛ رداً على فرض الرئيس دونالد ترامب تعريفات بنسبة 25 في المئة على الصلب والألمنيوم الكنديين. كما انخفضت الصادرات إلى الولايات المتحدة بنسبة 6.6 في المئة، لكن تم تعويض هذا التراجع جزئياً بزيادة في الصادرات إلى بقية دول العالم، وفقاً لإحصاءات كندا.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## عجز التجارة الأميركية يتسع إلى مستوى قياسي

اتسع عجز الميزان التجاري الأميركي إلى مستوى قياسي في مارس (آذار)، حيث قفز بنسبة 14 في المئة، ليصل إلى 140.5 مليار دولار، مقارنة بـ 123.2 مليار دولار في فبراير (شباط) بعد التعديل. وكانت توقعت "رويترز" أن يرتفع العجز التجاري إلى 137 مليار دولار، مقارنة بـ 122.7 مليار دولار في فبراير. وتسببت الرسوم الجمركية التي فرضها الرئيس الأميركي دونالد ترمب، بما في ذلك رفع الرسوم على الواردات الصينية بنسبة بلغت 145 في المئة؛ في تكثيف الشركات استيراد السلع لتجنب تكاليف إضافية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)



## U.S. TRADE DEFICIT WIDENS TO RECORD HIGH

The U.S. trade deficit widened to a record high in March, jumping 14 percent to \$140.5 billion, compared to \$123.2 billion in February after the adjustment.

Reuters had expected the trade deficit to widen to \$137 billion, compared to \$122.7 billion in February.

U.S. President Donald Trump's tariffs, including a 145 percent hike in tariffs on Chinese imports, have caused companies to ramp up imports of goods to avoid additional costs.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

## EGYPT'S FOREIGN EXCHANGE RESERVES HIT HIGHEST LEVEL IN DECADES

Egypt's foreign exchange reserves rose to \$ 48.144 billion by the end of April, compared to \$ 47.757 billion in March 2025, an increase of \$ 387 million.

According to data from the Central Bank of Egypt, foreign exchange levels recorded in April are the highest in decades.

Egypt's monetary reserves consist of the state's gold reserves, Suez Canal revenues, Egyptian export earnings, and remittances from Egyptians working abroad.

Egypt's foreign exchange reserves increased during the month of March to record \$ 47.757 billion, compared to \$ 47.394 billion in February 2025.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## احتياطي النقد الأجنبي في مصر يسجل أعلى مستوى منذ عقود

ارتفع احتياطي النقد الأجنبي لمصر إلى 48.144 مليار دولار بنهاية شهر أبريل الماضي، مقابل 47.757 مليار دولار في شهر مارس 2025، أي بنسبة بلغت زيادة 387 مليون دولار.

ووفقاً لبيانات البنك المركزي المصري فإن مستويات النقد الأجنبي المسجلة في أبريل الماضي تعتبر الأعلى منذ عقود.

ويتكون الاحتياطي النقدي في مصر من احتياطي الدولة من الذهب وعوائد قناة السويس وحصيلة الصادرات المصرية وتحويلات المصريين العاملين بالخارج.

وارتفع احتياطي النقد الأجنبي المصري خلال شهر مارس الماضي لسجل 47.757 مليار دولار مقارنة بـ 47.394 مليار في فبراير 2025.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

## SAUDI ARABIA AND THE UAE AMONG THE TOP 10 MOST INFLUENTIAL COUNTRIES IN THE WORLD

Saudi Arabia and the United Arab Emirates ranked ninth and eighth in the list of the world's most influential countries for 2024, according to a global survey of nearly 17,000 people, where the report's methodology focused on 4 main axes, including military power, diplomatic pressure, economic prowess, and cultural influence.

The list, issued by "US News" and "World Report", was topped by the United States of America, while China came in second place, due to the great economic, military, and cultural influence of the two countries.

The list of the ten most influential countries was as follows: the United States of America, China, the United Kingdom, Germany, France, Russia, Japan, the United Arab Emirates, Saudi Arabia, and Italy.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## السعودية والإمارات ضمن أكثر 10 دول تأثيراً في العالم

احتلت المملكة العربية السعودية والإمارات العربية المتحدة المركزين التاسع والثامن في قائمة أكثر دول العالم تأثيراً لعام 2024، بحسب استطلاع عالمي شمل ما يقرب من 17 ألف شخص، حيث ركزت منهجية التقرير على 4 محاور رئيسية، تتضمن القوة العسكرية، والضغط الدبلوماسي، والبراعة الاقتصادية، والتأثير الثقافي.

القائمة التي تصدرها "US News" و"World Report"، تصدرتها الولايات المتحدة الأميركية، بينما جاءت الصين في المرتبة الثانية، لما تتمتع بها الدولتان من تأثير اقتصادي وعسكري وثقافي كبير.

وجاءت قائمة الدول العشر الأكثر تأثيراً كالتالي: الولايات المتحدة الأمريكية، الصين، المملكة المتحدة، ألمانيا، فرنسا، روسيا، اليابان، الإمارات العربية المتحدة، المملكة العربية السعودية، وإيطاليا.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

## GLOBAL DEBT EXCEEDED \$324 TRILLION

A report issued by the Institute of International Finance showed that global debt increased by about \$ 7.5 trillion in the first three months of this year, reaching an unprecedented high level of more than \$ 324 trillion.

China, France, and Germany were the biggest contributors to the global debt increase, while debt levels fell in Canada, the United Arab Emirates, and Turkey.

In its report on the World Debt Monitor, the institute indicated that the sharp decline in the value of the US dollar against the currencies of major trading partners contributed to the increase in the value of debt in dollars, but the rise in the first quarter was more than four times the average quarterly increase of \$ 1.7 trillion monitored since the end of 2022.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)

## الديون العالمية تجاوزت 324 تريليون دولار

أظهر تقرير صادر عن معهد التمويل الدولي، عن زيادة الديون العالمية بنحو 7.5 تريليون دولار في الأشهر الثلاثة الأولى من العام الحالي، لتصل إلى مستوى مرتفع غير مسبوق تجاوز 324 تريليون دولار. وبحسب المعهد فإن الصين وفرنسا وألمانيا كانت أكبر المساهمين في زيادة الدين العالمي، بينما انخفضت مستويات الدين في كندا والإمارات وتركيا.

وبيّن المعهد في تقريره مرصد الدين العالمي، أنّ الانخفاض الحاد لقيمة الدولار الأميركي أمام عملات الشركاء التجاريين الرئيسيين، ساهم في زيادة قيمة الدين بالدولار، لكنّ الارتفاع في الربع الأول كان أكثر من أربعة أمثال متوسط الزيادة الفصلية البالغة 1.7 تريليون دولار التي رصدت منذ نهاية 2022.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

